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Praktiserende Fysioterapeuter i DK 

Referat  
 

Tid: fredag d. 13.10 2023 kl. 10:30 – 14:30. 

Sted: Virtuelt 

Til stede: JO, PT, PG, BE, BN, MH, TRF 

Gæster: Troels Rønn-Simonsen (advokat i danske fysioterapeuter) pkt. 3,  

Bestyrelsens suppleanter Søren Fastner Vestbo og Morten Kronborg er inviteret fra kl. 11:00 men 

er begge forhindret i at deltage.  

Referent: TRF 
 

 
 

Dagsorden 

 
Valg af ordstyrer og referent  

Ordstyrer: Per Tornøe  

 Referent: Tina Rank Franzen  

 

 

1. Prioritering af dagsorden + punkter til eventuelt 

 

 

2. Nyt fra formand og øvrige bestyrelsesmedlemmer  

 

• UP (PT+MH) §62 økonomi 

Der er overskridelse på 5,8% på §62, hvilket vil resultere til stor honorarnedsættelse i 

2024, hvis det det ikke ændre sig.  

 

Næste møde d. 31/10 hvor UP skal rekonstitueres, da der er sket flere ændringer i 

udvalget og overenskomsten skal evalueres.  

 

• Forsikringsområdet (BN) 

Online/fysisk møde 

- Strategi  

- Ny OK   

- Danne overblik over forskellige selskaber og policer  

- Sygesikringen Danmark  

- Direkte adgang  

 

• Status medlemsrettede aktiviteter (BN): 

 

Brainstorm på mulige emner til fremtidige virtuelle medlemsrettede aktiviteter  

- Udnyttelse og brug af de nye ydelser i overenskomsten.  

 

 

3. GF 24 

• Gennemgang af vedtægter.  
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• Muligheder og overvejelser omkring virtuelle GF  

Troels Rønn-Simonsen deltager  

 

Der skal være ”særlige forhold” der taler for at afholde generalforsamling 

virtuelt/digitalt. Jfr. §6 stk. 13.  

Der er behov for ændring i vedtægterne, hvis vi ønsker at have mulighed for at 

afholde generalforsamling enten virtuelt eller hybridt fremadrettet. 

Troels Rønn-Simonsen (TRS) laver udkast til ændringen og bestyrelsen kan 

diskutere, hvorvidt den skal fremlægges på den ordinære generalforsamling, 

eller der skal indkaldes til ekstraordinært generalforsamling.  

 

TRS slår fast, at det er juridisk muligt at afholde generalforsamling enten 

100% virtuelt og hybridt. Der er overvejelser omkr. engagement mv., der skal 

tages højde for.  

 

Det er bestyrelsens ansvar, at sikre sig at deltagelse i generalforsamling 

foregår på betryggende vis. Afstemning skal kunne ske anonymt f.eks. i 

forbindelse med vedtægtsændringer. Det skal kunne verificeres, at de virtuelle 

deltagere er berettiget til at deltage. 

 

Der kan kræves, at man har kamera tændt for at sikre identifikation, og at 

deltagere ikke må filme seancen uden forudgående accept af 

generalforsamlingen.  

 

Der kan afholdes via teams eller anden platform. Der er lavet muligheder for 

hemmelige afstemninger. Økonomien er uafklaret. 

 

• Andre ændringsforslag? 

§3 stk. 3  

Studerende.  

 

§5 stk. 1  

Kontingentet fastsættes på generalforsamlingen. 

 

 

• Hvad vil vi med fælles arrangement med selskaber? Tema? 

Det har været svært at kommunikere med DSF i forhold til at holde fælles 

generalforsamling, og set i lyset af de aflyste arrangementer i regionerne, er der tvivl 

om vi opnår øget fremmøde, i forhold til udgifterne, ved at lave tema i forbindelse 

med generalforsamlingen.  

 

Det foreslås, at næste generalforsamling afholdes alene. Sigte imod at få 

vedtægtsændringen godkendt, således at næste generalforsamling kan holdes 

hybridt/virtuelt, hvilket kan medvirke til at opnå målsætning om at få flere 

medlemmer til at deltage i fremtidige generalforsamlinger.    

 

Det foreslås at generalforsamling afholdes onsdag d 6/3 eller 12/3 2024 i 

Holmbladsgade (Afdækkes hvornår det store mødelokale er ledigt) 
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Tema brainstorm  

- Forløbspakker evt. med Esben 

- OK diskussion og brug af nye ydelser  

- Hvordan går det med at bruge OK i praksis   

 

• Input til formandsberetning 

Overskrifter til formandens beretning gennemgås. 

 

4. Diskussion af PF’s påvirkning af praksisoverenskomsten  

• Gjorde vi det vi kunne, i de organer vi er repræsenteret? 

• Er alles synspunkter repræsenteret og formidlet de relevante steder? 

 

Bestyrelsen er nået til enighed om, at der har været frustrationer over processen, men 

set i lyset af de vilkår forhandlingerne har haft, og den situation praksissektoren har 

sat selv i inden, (praksisprincipperne, overskridelse af rammen mv.) har resultatet 

ikke kunnet blive anderledes. Dfys har haft større behov for at lande en aftale end 

modparten.  

 

Der er behov for et nyt styringsredskab når vi ikke er i stand til at styre §62 rammen 

selv. Praksisprincipperne har gjort det svært.  

 

Vi vil forsøge at se fremad og allerede nu begynde at kigge ind i hvorledes vi kan 

søge indflydelse til næste repræsentantskab   

 

• Udfordringer ift. den nye praksisoverenskomst  

• Praksisoverenskomstens konsekvenser for kontrakter 

Der skal laves reviderede kontrakter og der arbejdes i sekretariatet på et udkast. 

Der er en oplevelse af at medlemmerne har behov for kommunikation/udmelding. Det 

vurderes at det bør komme fra sektionerne. PT har opfordret Tine fra SALS til at 

melde ud.   

  

• Hvordan hjælper Dfys medlemmer, der kommer i klemme pga. den nye 

overenskomst?  

- Det er vigtigt, at man klager, hvis der er grundlag for det. 

- Er der mulighed for at finde midler til at hjælpe de eksisterende ejere, der har fået 

meget lave limiteringer? 

- Påvirke Dfys til at lytte mere til de medlemmer, der føler sig i klemme 

- Opmærksomhed på hvor mange medlemmer, der melder sig ud af Dfys efter 

overenskomsten er vedtaget.  

- Er Dfys opmærksomme på, at der kan komme fyringer i praksissektoren på 

baggrund af overenskomsten? 

- Vil der være flere fysioterapeuter, der bliver tvunget til at arbejde på deltid på 

baggrund af overenskomsten?  

 

5. Fremtidige arbejdsopgaver og ansvarsområder i bestyrelsen  

• Udvalg (UP)  

Per bliver siddende i UP indtil videre.  

 

 

6. Nye mødedatoer 
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Tirsdag d. 7/11 kl. 13.00 -17.00 (virtuelt) 

Fredag d. 8/12 kl. 10.15 med efterfølgende spisning  

Onsdag d. 31/1 kl. 11.00 – 16.00 (virtuelt) 

Onsdag d. 6/3 eller 12/3 med efterfølgende generalforsamling  

 

7. Hvad skal postes inden næste møde?  

• Opslag fra dagens møde  
 

 

8. Eventuelt 

• Navnereglement  

Region Hovedstaden har besluttet at sundhedspersonale skal have navnebeskyttelse, 

hvordan forholder man sig til det på klinikkerne.   

 

• Moms på massage givet af studerende  

Uddannelsesinstitutionerne vurderer at efter 4. semester kan studerende betragtes som 

sundhedspersonale, og dermed er massage ikke momspligtig. JO har bedt om at få det 

verificeret af skattemyndighederne, inden han melder til ud til de klinikker, der har 

spurgt ind til det.   

 

9. Evaluering af mødet 

Bestyrelsen er tilfredse med, at virtuel generalforsamling er en mulighed, hvis 

vedtægtsændring blive godkendt ved generalforsamlingen. 

 

Bestyrelsen har fået diskuteret processen omkr. OK godt igennem, og der er enighed 

om at kigge fremad.  

 

  

 

 

 

 
 


